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Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 1 (9) 

Tid: 13:00–15:35 (förlängt möte) 

Plats: Rådhuset, KS-salen 

Paragrafer: 1 -15 

Närvarande 

Ledamöter 

Marina Johansson (S) ordförande 

Maria Nilsson (C)  

Britt Olsson (M) 

Elisabet Lann (KD) 

Hillevi Werring (MP) 

Mariette Höij Risberg (D) 

Monica Påhlson (L) 

Peter Svensson (V) förhinder 

 

SKPF 

Zaidi Folias 

Olof Jacobsson 

Gerda Svendsen 

Ulf Johansson 

Anna-Lena Stjernlöf 

 

SPF Seniorerna 

Lena Gustafsson 

Britt Johansson 

Bo Andrén 

 

PRO 

Sven Carlsson 

Birgitta Ljungström Bengtsson 

Tommy Emanuelsson 

 

RPG 

Karl Gunnar Nordanstad 

Kerstin Ekberg 

 

Sverigefinska pensionärer (Göteborg) & Finska Aftonstjärnan Iltatähti 

Anneli Ylijärvi deltar via teams 

Simo Sinkkonen 
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Övriga närvarande 

Karin Magnusson, SLK 

Sofi Malm, SLK 

Helena Bjurbäck, SLK 

Emma Matsson, SLK                   

Sekreterare 

Erica Thulin Manderhjelm, Stadsledningskontoret 

Justeringsdag: 2024-01-29 
 

Underskrifter 

Anslag om justering av paragraf X åååå-mm-dd (använd detta vid omedelbar justering) 
Justering av protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla  
den åååå-mm-dd 
  

  

Ordförande 

Marina Johansson (S) 

  

Justerande 

Birgitta Ljungström Bengtsson, PRO 
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§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande Marina Johansson (S) öppnar mötet och hälsar Maria Nilsson (C) välkommen 

som ny ledamot i rådet. Maria introducerar sig kort för övriga rådsledamöter.  

§ 2 Upprop 
Samordnare Erica Thulin Manderhjelm noterar närvaro/frånvaro på särskild lista. 

§ 3 Val av justerare 
Rådet utser Birgitta Ljungström Bengtsson, PRO, till justerare. 

§ 4 Fastställande av dagordning 
Rådet fastställer föreslagen dagordning med tillägg av två övriga punkter.  

§ 5 Föregående protokoll (23-12-14) 
Rådet fastställer föregående protokoll.   

§ 6 Rapporter från KS, ÄVO, mfl 
Ordförande Marina Johansson (S) redogör för ett urval av de ärenden som varit aktuella i 

kommunstyrelsen och i äldre, samt vård och omsorgsnämnden sedan föregående 

sammanträde. 

Förslag till Göteborgs Stads plan för arbete mot våld i nära relationer – bordlades i KS 

2024-01-23. GPR har lämnat remissvar till den föreslagna planen. Den föreslagna planen 

som ersätter den tidigare, benämner grupper med särskild sårbarhet vilket inkluderar äldre 

på ett tydligare sätt. ÄVO som nämnd är medansvarig på flera punkter, och planen riktas 

också mot att stärka samarbete med externa aktörer 

Göteborgs Stads plan för arbete med civil beredskap 2024-2027, bifölls i KS 2024-01-23. 

Planen belyser det nödvändiga i att samhället stärker sin beredskap och det civila 

försvaret. Grundläggande funktioner och samhällsviktiga verksamheter måste värnas, 

däribland äldreomsorg, mat, vatten samt övrigt grundläggande skydd.  

Göteborgs Stads Kompetensförsörjningsplan bifölls också vid KS 2024-01-23. Planen 

handlar om hur staden behöver klara av att attrahera, rekrytera utveckla och behålla 

personal idag och i framtiden. Planen tas upp i KF nästa torsdag. 

Elisabet Lann (KD) kompletterar angående plan för våld i nära relationer, att 

oppositionen driver att staden behöver etablera en stödlinje för seniorer, då många idag 

upplever att det är svårt att nå fram och få stöd genom idag befintliga kanaler exempelvis 

kvinnojourer. 
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§ 7         Tre Stiftelser – Karin Magnusson, Sofi 
Malm, SLK   

Karin Magnusson, planeringsledare och Sofi Malm stadsjurist, båda SLK, håller ett 

anförande. Se bildspel som inkluderas i slutet av protokollet. 

Punkten handlar om uppdraget att utreda relationen mellan Göteborgs Stad och Tre 

Stiftelser. Utöver de utredningar som gjorts inom stadsledningskontoret har en extern part 

fått i uppdrag att utreda ärendet. Slutsatserna i den externa utredningen är i huvudsak 

desamma som stadsledningskontorets. Ärendet till KS är för närvarande bordlagt till den 

7 februari. 

Rådet tackar för ett bra och tydligt anförande.  

Dialog i rådet: 

Elisabet Lann (KD) ställer frågan om det går att vara tydlig utifrån målet att en mycket 

uppskattad verksamhet för sköra Göteborgare ska kunna fortsätta? Vad är vägen framåt 

för att säkra att verksamheten fortsätter? SVAR:  Vad upphörande av mellanhavandena 

betyder för Tre Stiftelsers ekonomi kan inte besvaras av SLK. Den insynen finns inte. 

Hur de otillåtna mellanhavandena exakt ska lösas ut mellan staden och Tre Stiftelser 

behöver ske genom samtal mellan parterna. Om överenskommelsen upphör har Stiftelsen 

möjlighet att låna pengar av annan långivare än kommunen, ex banker. Upphandling kan 

genomföras såsom ex. ramavtalsupphandling. Alla parter är överens om att verksamheten 

levererar god kvalitet samtidigt måste kommunens agerande vara inom ramen för 

gällande lagstiftning.   

Zaidi Folias och Gerda Svendsen, SKPF, ställer frågan huruvida bedömningen att Tre 

Stiftelser inte längre är en kommunal stiftelse kommer innebära att nuvarande styrelse 

måste lämna sitt uppdrag?SVAR: Det är stadgarna som reglerar hur styrelsen utses och  

styrelsens uppdrag, det påverkas inte av bedömningen om kommunal stiftelseform. Tre 

Stiftelser har nog inte heller tidigare varit kommunala stiftelser.  

Gerda Svendsen, SKPF, ställer frågan om det är så att verksamheten levererar så god 

kvalitet just för att de haft tillgång till mer resurser, och konstaterar att det ju i så fall inte 

är rättvisa förhållanden. SVAR: SLK kan inte svara på frågan. Avtal såsom hyresavtalen 

är svåra att tolka och se igenom. Hur ersättningen ser ut inom Vårdavtalen är en fråga för 

ÄVO. Det är därför svårt att jämföra den totala ersättningen som Tre Stiftelser får, med 

den ersättning som ges till andra leverantörer.  

Monica Påhlsson (L) ställer frågan utifrån att fastigheten ska ha upplåtits utan ersättning, 

om det förfaringssättet har varit vanligt i staden historiskt sett?  SVAR: Benämningen 

fastighet i detta sammanhang innebär marken, inte byggnaden. I detta fall har alltså 

marken upplåtits gratis. Så vitt känt finns inget skrivet om att avräkning sker genom 

exempelvis hyresavtal  eller andra överenskommelser. SLK känner inte till något 

liknande förfaringssätt och har inget svar på varför det gjorts som det gjorts i detta fallet. 
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Mariette Höij Risberg (D) ställer fråga om det finns förutsättningar att underlätta för Tre 

Stiftelser genom att Göteborgs Stad avskriver skulden, eller vilka andra diskussioner som 

förs i detta avseende?  SVAR: För Göteborgs Stad att avskriva en skuld vore i strid med 

kommunallagen. Som nämnts tidigare är det så att om överenskommelsen sägs upp kan 

Tre Stiftelser däremot söka nya lån från annan långivare på marknaden.  

Hillevi Werring (MP) ger återkopplingen att dagens dragning har gjort flera frågor mer 

begripliga för hennes del. Hon noterar att det är viktigt att detta blir bra för dem som bor 

och arbetar inom Tre Stiftelser, och att hänsyn bör tas till att både staden och stiftelsen 

tycks ha gjort oriktiga val i detta ärende. SVAR: Stadsledningskontorets inriktning i 

ärendet är att göra rätt framåt, oavsett historiken. 

PAUS 

§ 8 Äldreombudsmannens rapport samt 
dialog – Helena Bjurbäck, SLK 

Helena Bjurbäck, äldreombudsman delar ett bildspel som inkluderas i slutet av 

protokollet. Helena föreslår att rådet har en gemensam dialog efter punkt 8 och 9, vilket 

accepteras av rådet.  

Helenas anförande rör äldreombudsmannens andra rapport. 

§ 9 Göteborgs Stads plan för 
Åldersvänliga Göteborg – Emma 
Matsson, ÄVO  

Emma Matsson, samordnare för Göteborgs Stads plan för åldersvänliga Göteborg delar 

ett bildspel, som inkluderas i slutet av protokollet. 

Emmas anförande rör Göteborgs Stads plan för åldersvänliga Göteborg, samt det 

gemensamma arbetet med årsrika Göteborg. Dessutom några ord om hur det 

åldersvänliga arbete som sker nationellt och internationellt, samt slutord inför veteran-

VM i Göteborg 2024. 

Dialog i rådet: 

Ordförande Marina Johansson (S) tackar för en härlig och inspirerande dragning. Som 

ordförande är det roligt att se hur drivande och energiska rådets ledamöter är i dessa 

samarbeten. 

Elisabet Lann (KD) tackar också för en bra dragning. Elisabet uttrycker en önskan om att 

staden kunde ha en årlig årsrik festival, och menar att det borde vara en liten kostnad sett 

till hur stora vinster det ger. Samtidigt tycks vi i politiken inte fullt ut stå bakom arbetet i 

dessa svåra frågor kring morgondagens äldreomsorg, hur vi i Göteborg kan skapa en 
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bredd av insatser och stärka förutsättningar att ha ett hälsosamt åldrande.  SVAR Ja, vi 

behöver öka vår kunskap och förståelse och få en ökad samsyn om vilka problembilderna 

är. Det är så viktigt att vi lär oss att bättre ta vara på äldre som resurs i samhället, och att 

vi agerar på att det som är bra för vissa också kommer att innebära nytta för alla. Vi 

behöver också stärka vårt fokus på ett hälsofrämjande arbete.  

Kalle Nordanstad (RPG) betonar erfarenheten av arbetssättet kring årsrika Göteborg, hur 

mycket vi kunde åstadkomma tillsammans genom att väldigt många bidrog med vad var 

och en kunde mäkta med, vilket sammantaget blev oerhört stort. Kalle skickar också en 

uppmaning till politiken, att axla ansvaret att säkerställa resurser för att kunna fortsätta 

detta viktiga arbete. Bland annat kommunikationsinsatser för att nå ut till alla äldre är så 

viktigt, liksom att politiskt säkerställa att ansvaret fördelas till alla nämnder i staden 

gemensamt. 

Rådets ledamöter uttrycker samstämmigt ett stort varmt tack för dragningen och för det 

goda samarbete som etablerats. Inför framtiden lyfts vikten av att arbeta vidare med 

bostadsfrågan, liksom arbetet med att nå vidare ut till alla medlemmar i 

pensionärsorganisationerna. En notering görs om att Göteborgs Stads pensionärsråd 

representerar alla seniorer i Göteborg, inte bara organisationernas medlemmar och att ett 

viktigt arbete framåt är att nå ut till och engagera fler seniorer i staden.  

Ordförande Marina Johansson (S) sammanfattar och instämmer att vi måste fortsätta 

sprida kunskap om dessa frågor. En tanke är att forsätta dialog med NOS-förvaltningarna 

genom att bjuda in till kommande sammanträden. Vidare att politiska ledamöter behöver 

fortsätta föra samtal om dessa frågor inom partierna.  

Vad gäller veteranVM i Göteborg 2024 har Marina talat med Bettan Andersson, 

ordförande i idrotts och föreningsnämnden som kommer att för sin del kontakta Got 

Event och Goteborg & CO, för att hitta ett bra sätt att samarbeta på.  

Britt Johansson SPF Seniorerna lyfter som förslag en volontärsajt för seniorer som vill 

vara med och hjälpa till – Kalle och Emma tar den idén med sig.   

Gerda Svenden lyfter med anknytning till digitalisering behovet av att hitta former för att 

motverka digitalt utanförskap, dels genom stöd och hjälp för seniorer men också att det 

måste finnas en hantering för dem som inte alls har tillgång till digitala verktyg.  

Kerstin Ekberg RPG frågar hur det går med rekrytering av ny äldreombudsman, och får 

svar att arbetet pågår men är ännu inte klart.  

§ 10 Remiss om Göteborgs Stads program 
för jämlika livsvillkor och jämlik hälsa 
2024-2030 – beslut att godkänna 

Rådets ledamöter har fått arbetsgruppens förslag till remissvar utsänt i samband med 

kallelsen. Rådet är nöjda med förslaget och tackar arbetsgruppen för ett väl utfört arbete. 
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Samordnare får i uppdrag att ändra formulering i en mening, ändringen vidtas efter 

sammanträdet. 

Beslut i rådet: Rådet beslutar tillstyrka dnr 1235 22 Förslag till Göteborgs Stads program 

för jämlika livsvillkor och jämlik hälsa 2024-2030. Rådet lämnar därutöver några 

synpunkter som formulerats i remissvar.  

Omedelbar justering. 

§ 11 Årsrapport GPR 2023 – beslut att 
godkänna 
Rådet beslutar godkänna årsrapport GPR 2023.  

§ 12 Val av arbetsgrupper  
Inga aktuella.  

§ 13 Uppföljning – utfall av remisser, 
uppdrag, samarbeten mm 

 

Erica Thulin Manderhjelm redogör för ärenden från KS sammanträdesdatum 2024-01-10 

samt 2024-01-23 med beröring till GPRs frågor och /eller tidigare remissvar eller 

samarbeten. 

10 januari 

Förslag till kommunfullmäktige  

2. Ärendenummer SLK-2023-00877  

Göteborgs Stads plan för arbetet mot våld i nära relationer 2024-2027  

Beslut Bordlagt till den 24 januari 2024. (Jenny Broman). 

8. Ärendenummer SLK-2023-00967  

Riksnorm ekonomiskt bistånd och riktmärken för boendekostnader för 2024  

Beslut Bordlagt till den 24 januari 

9. Ärendenummer SLK-2023-00050  

Retroaktiv utbetalning och uppräkning av arvoden för förtroendevalda för år 2024  

Beslut Bordlagt till den 24 januari 

21. Ärendenummer SLK-2023-00307  

Redovisning av uppdrag om en fördjupad utredning som klargör Göteborgs Stads 

förhållande till Tre Stiftelser  

Beslut Bordlagt till den 24 januari 

23. Ärendenummer SLK-2023-00750  

Fördjupad uppföljning av sex planer inom området för mänskliga rättigheter samt 

redovisning av uppdrag om hur afrofobi, antisemitism, antiziganism, islamofobi och 

rasism mot samer tar sig uttryck  

Beslut Bifall till stadsledningskontorets förslag och tilläggsyrkande från V, S och MP. 
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24. Ärendenummer SLK-2023-00524  

Redovisning av uppdrag om att ta fram en kompetensförsörjningsplan för 

Göteborgs Stad  

Beslut Bordlagt till den 24 

 

Sammanträdesdatum: 2024-01-24 

 3. Ärendenummer SLK-2022-01236  

Redovisning av uppdrag att anpassa program och planer inom området mänskliga 

rättigheter till en likvärdig struktur samt att återkomma med förslag på nästa steg 

gällande långsiktig styrning av området  

Beslut Bordlagt till den 7 februari 2024. (Daniel Bernmar). 

15. Ärendenummer SLK-2023-00877  

Göteborgs Stads plan för arbetet mot våld i nära relationer 2024-2027  

Beslut Bordlagt till den 7 februari 2024. (Axel Josefson). 

22. Ärendenummer SLK-2023-00050  

Retroaktiv utbetalning och uppräkning av arvoden för förtroendevalda för år 2024  

Beslut Bifall till yrkande från S, V och MP. Jörgen Fogelklou (SD) deltar inte i beslutet. 

24. Ärendenummer SLK-2023-00307  

Redovisning av uppdrag om en fördjupad utredning som klargör Göteborgs Stads 

förhållande till Tre Stiftelser  

Beslut Bordlagt till den 7 februari 2024. (Marina Johansson). 

26. Ärendenummer SLK-2023-00524  

Redovisning av uppdrag om att ta fram en kompetensförsörjningsplan för 

Göteborgs Stad  

Beslut Bifall till stadsledningskontorets förslag. 

29. Ärendenummer SLK-2023-00640  

Motion av AnnaSara Perslow (C) och Emmyly Bönfors (C) om att se över kriterier 

för lokalbidrag till föreningar  

Beslut Bordlagt till den 7 februari 2024. (Daniel Bernmar). 

35. Ärendenummer SLK-2024-00097  

Yrkande från V, S och MP angående tillägg om boendekostnader till uppdrag om 

ekonomiskt bistånd och matfattigdom  

Beslut Bordlagt till den 7 februari 2024. (Jörgen Fogelklou). 

För den som önskar läsa mer om ärendena hänvisas till goteborg.se, där handlingar och 

protokoll finns tillgängliga för allmänheten.  

Kommentarer från rådet: 

Gerda Svendsen SKPF lyfter angående kompetensförsörjning en oro för att regelverk om 

lägsta lönenivå för invandrare kan leda till att medarbetare som utbildas inom vård och 

omsorg sedan inte tjänar tillräckligt för att få stanna i Sverige. 



Protokoll (nr 1) 

Sammanträdesdatum: 2024-01-25 

 

 

Göteborgs Stads pensionärsråd 

 
  

Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 9 (9) 

Marina Johansson (S) svarar att man tittar på frågan. Än så länge finns inte tecken på att 

denna bestämmelse skulle komma att beröra välfärdsyrken annat än i undantagsfall. 

Viktigt ändå att följa frågans utveckling.  

Kalle Nordanstad RPG frågar angående stadens stora mängd program och planer, om det 

verkligen sker en löpande och kvalitativ uppföljning? Kommenterar också vikten av att 

planer också har mätbara och realistiska mål.  

Marina Johansson (S) svarar att uppföljning sker, men att ett generellt bekymmer är att 

antalet program och planer behöver minska för att minska den adminsitrativa 

belastningen. De program och planer som finns ska genomföras, och följas upp samt 

utvärderas.   

§ 14 Övriga frågor 
Zaidi Folias SKPF och Lena Gustafsson SPF Seniorerna lyfter frågan om hemlöshet och 

risk för vräkning ur ett äldreperspektiv. Rådet beslutar att föra frågan till nästa AU. 

Marina Johansson noterar att tillgänglig fakta om rådande läge ska inhämtas från berörda 

förvaltningar utifrån frågorna:  

Har hemlöshet ökat? 

Hur ser det ut med vräkningar för seniorer? 

Simo Sinkkonen, Finska Aftonstjärnan infogar sin erfarenhet genom stadsmissionen att 

situationen blir alltmer akut för äldre i Göteborg.  

Kalle Nordanstad RPG lyfter den dramatiska höjningen av parkeringsavgift i innerstaden 

från 2 kronor i timmen till 30 respektive 60 kronor i timmen. Han liksom flera ledamöter 

i rådet bekymrar sig för konsekvenserna av detta vad gäller tillgänglighet och möjlighet 

till delaktighet i samhällslivet för seniorer, men även för barnfamiljer och invånare som 

helhet. Beslutet motverkar önskemålet om en levande och aktiv stadskärna.  

§ 15 Mötets avslutas 
 

 


